

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Thursday, March 15, 1990

• 0932

The Chairman: We are resuming consideration of Bill C-62, an act to amend the Excise Tax Act and other various statutes, generally called the goods and services tax.

The first witness, representing the Canadian Institute of Chartered Accountants, is Irene David, Chairman of the Commodity Taxation Committee. Ms David, would you please introduce the people at the table with you.

Ms Irene David (Chairman, Commodity Taxation Committee, Canadian Institute of Chartered Accountants): Thank you, Mr. Chairman. With me today is Catherine McCutcheon, a colleague of mine who is a member of the CICA Commodity Tax Committee. Catherine was the chairman of our subcommittee on Bill C-62. Also here are Jack Millar and Glenn Cranker, our legal advisers. In addition to Jack and Glenn, a number of lawyers from the Canadian Bar Association provided input into our brief and assisted us a great deal. Also here is Dana Clarence, Director of Government Relations at CICA.

Before answering your questions I would like to make a couple of comments. First of all, our brief deals solely with technical issues. We have not dealt with any policy issues or any economic issues. Prior submissions have dealt with some policy issues, but we are not economists so we are here to talk about the technical issues only.

Also, as noted in our covering letter, we are particularly concerned with the proposed federal sales tax rebate with respect to inventory on hand as of December 31, 1990; and we are also concerned with the number of transition rules.

As you can tell from our brief, it goes on for quite some length. We are not going to go through every technical point, so at this point we would like to answer any questions you might have.

Thank you.

The Chairman: Well, let us go through your brief, one item after another.

You talk about goods purchased and returned. Do you have a tax change you think we ought to make there? What is the problem there? This is in your brief, page 5.

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le jeudi 15 mars 1990

Le président: Nous reprenons l'examen du projet de loi C-62, loi modifiant la Loi sur la taxe d'accise et d'autres textes de loi. L'objet de cette loi est ce que l'on appelle la taxe sur les produits et services.

Le premier témoin de ce matin est M^{me} Irene David, présidente du Comité de la taxation des marchandises, de l'ICCA. Madame David, pouvez-vous nous présenter les personnes qui vous accompagnent?

Mme Irene David (présidente, Comité de la taxation des marchandises, Institut canadien des comptables agréés): Merci, monsieur le président. Je suis accompagnée de Catherine McCutcheon, qui fait également partie du comité de la taxation des marchandises de l'ICCA. Catherine a aussi présidé notre sous-comité chargé d'étudier le projet de loi C-62. Se trouvent à côté Jack Millar et Glenn Cranker, nos conseillers juridiques. Je précise que Jack et Glenn ont été aidés, dans leurs travaux, par plusieurs avocats de l'Association du barreau canadien. Notre groupe comprend également Dana Clarence, directrice des relations gouvernementales de l'ICCA.

Avant de répondre à vos questions, je voudrais faire quelques remarques. Premièrement, notre mémoire ne concerne que des questions techniques. Nous n'y abordons aucune question de fond, ni aucune question économique. Des mémoires antérieurs de l'Institut ont porté sur les questions économiques. En ce qui nous concerne, nous ne sommes pas des économistes et nous sommes ici pour parler uniquement de questions techniques.

Deuxièmement, comme nous l'indiquons dans notre lettre, nous sommes particulièrement préoccupés par le mécanisme de ristourne de la taxe fédérale de vente sur les stocks possédés au 31 décembre 1990, ainsi que par plusieurs règles de transition.

Comme notre mémoire est assez long, je ne pense pas qu'il soit nécessaire de le lire. Je suppose qu'il serait préférable d'ouvrir immédiatement la période des questions.

Merci.

Le président: Faisons brièvement le point sur votre mémoire, sujet par sujet.

Vous parlez des marchandises achetées et renvoyées. Croyez-vous que nous devrions modifier le mécanisme de la taxe à ce sujet? Quel est le problème? Vous en parlez à la page 5 de votre mémoire.